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                     Vydané pre vnútornú potrebu farnosti 
 

 
„Dieťatko narodené v maštali svet požehnáva znovu pokojom. 

Nech privíta ho každý po svojom a nech mu lásku sveta popraje. 

Tak ako ono symbol dobra je, nech dobrá vôľa k nám si prisadne 

a skutky naše nech sú príkladné, nech k našim blížnym cestu 

zaviatu vyznačia v snehu stopy návratu.“ 

                                                                                                                                        (ľudový vinš) 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Želáme Vám požehnané           

prežitie sviatkov Teofánie.  
 

Zároveň vyprosujeme Božou 

láskou a priazňou naplnené dni               

aj v novom roku 2024. 
 
 

 

Christos raždajetsja! 

Slavite jeho! 

 

o. Miroslav 

o. Martin s rodinou 

o. Jozef s rodinou 

o. Dávid s rodinou 

o. Ján s rodinou         

Ročník: 16.        Rok: 2023        Číslo: 23. 
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Dieťa Ježiš a pozvanie k pokoju 

(z myšlienok pápeža Františka) 

 
Pán Ježiš, narodený z Panny Márie, 

nech prinesie všetkým vám Božiu lásku, 

prameň dôvery a nádeje; a nech prinesie 

súčasne dar pokoja, ktorý zvestovali 

anjeli betlehemským pastierom: „Sláva 

Bohu na výsostiach a na zemi pokoj 

ľuďom, ktorých on miluje“ (Lk 2,14). 

V tento sviatočný deň obraciame svoj 

pohľad do Betlehema. Pán prichádza na 

svet v jaskyni a je uložený v jasliach pre 

zvieratá, pretože jeho rodičia nemohli 

nájsť ubytovanie, 

hoci Márii už nadišiel 

čas pôrodu. 

Prichádza medzi nás 

v tichu a temnote 

noci, pretože Božie 

Slovo nepotrebuje 

reflektory ani vravu ľudských hlasov. On 

sám je Slovo, ktoré dáva zmysel 

existencii, On je svetlo, ktoré osvetľuje 

cestu. „Pravé svetlo, ktoré osvecuje 

každého človeka – hovorí evanjelium – 

prišlo na svet“ (Jn 1, 9). 

Ježiš sa rodí medzi nami, je Boh – s –

nami. Prichádza, aby sprevádzal náš 

každodenný život, aby sa s nami delil 

o všetko, o radosti i bolesti, nádeje 

i starosti. Prichádza ako bezbranné dieťa. 

Rodí sa v chlade, chudobný medzi 

chudobnými. Pretože potrebuje všetko, 

klope na dvere nášho srdca, aby našiel 

teplo a prístrešie. 

Tak ako betlehemskí pastieri, 

nechajme sa zahaliť svetlom a vykročme, 

aby sme videli znamenie, ktoré nám dal 

Boh. Prekonajme malátnosť duchovného 

spánku a falošné predstavy o slávení, 

ktoré nám dávajú zabudnúť, koho 

oslavujeme. Opusťme hluk, ktorý 

znecitlivuje srdce 

a navádza nás na prípravu 

ozdôb a darčekov, a nie 

k rozjímaniu o Udalosti: 

Božom Synovi, ktorý sa 

pre nás narodil. 

Bratia, sestry, obráťme 

sa k Betlehemu, kde zaznieva prvý plač 

Kniežaťa pokoja. Áno, pretože On sám, 

Ježiš, On je náš pokoj: ten pokoj, ktorý 

svet nemôže dať a ktorý Boh Otec dal 

ľudstvu tým, že poslal na svet svojho 

Syna.  

Svätý Lev Veľký má výrok, ktorý 

v stručnosti latinského jazyka, zhŕňa 

posolstvo tohto dňa: „Natalis Domini, 

Natalis est pacis“, „Vianoce Pána sú 

Vianocami pokoja“ (Sermone 26, 5). 
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Ježiš Kristus je tiež cestou pokoja. 

Svojím vtelením, utrpením, smrťou 

a zmŕtvychvstaním otvoril prechod 

z uzavretého sveta, utláčaného temnotou 

nepriateľstva a vojny, do sveta 

otvoreného, slobodného pre život 

v bratstve a mieri.  

Bratia a sestry, nasledujme túto 

cestu! Aby sme to však dokázali, aby sme 

dokázali kráčať za Ježišom, musíme sa 

zbaviť bremien, ktoré nás hatia a blokujú 

nás. 

A aké sú to bremená? Čo je to za 

„príťaž“? Sú to tie isté negatívne vášne, 

ktoré zabránili kráľovi Herodesovi a jeho 

dvoru rozpoznať a prijať narodenie 

Ježiša, sú to pripútanosť k moci 

a peniazom, pýcha, pokrytectvo, lož. 

Tieto bremená bránia ísť do Betlehema, 

vylučujú z milosti Vianoc a uzatvárajú 

prístup k ceste pokoja. A skutočne, 

musíme s bolesťou konštatovať, že zatiaľ 

čo je nám darované Knieža pokoja, 

ľadové vetry vojny naďalej dujú nad 

ľudstvom. 

Ak chceme, aby boli Vianoce, Vianoce 

Ježiša a pokoja, hľaďme do Betlehema 

a upriamme svoj pohľad na tvár Dieťaťa, 

ktoré sa nám narodilo! 

Bratia a sestry, Betlehem nám 

ukazuje jednoduchosť Boha, ktorý sa 

nezjavuje múdrym a učeným, ale 

maličkým, tým, ktorí majú čisté 

a otvorené srdce (porov. Mt 11, 25). Tak 

ako pastieri, kráčajme aj my bez 

meškania a nechajme sa ohromiť 

nemysliteľnou udalosťou Boha, ktorý sa 

stáva človekom pre našu spásu. Ten, 

ktorý je prameňom všetkého dobra, sa 

robí chudobným a prosí ako almužnu 

našu úbohú ľudskosť. Nechajme sa 

dotknúť Božou láskou a nasledujme 

Ježiša, ktorý sa zriekol svojej slávy, aby 

nám dal účasť na svojej plnosti. 

 
„Zastavme sa pred Dieťaťom z Betlehema. Nechajme, aby naše srdce 

preniklo dojatie, nebojme sa toho. Nemajme strach z pohnutia nášho 

srdca! Potrebujeme, aby sa naše srdce pohlo. 

Nechajme ho ohriať sa Božou láskavosťou. Potrebujeme jeho láskavé 

pohladenia. Božie pohladenia nezanechávajú rany. Božie pohladenia 

nám dodávajú pokoj a silu. Potrebujeme jeho pohladenia. 

Boh je pokoj: prosme ho, aby nám ho pomáhal budovať každý deň: 

v našom živote, v našich rodinách, v našich mestách a národoch, na 

celom svete. 

Nechajme, aby nás preniklo dojatie nad Božou dobrotou.“  

(pápež František) 
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Nech radostná zvesť vstúpi do nášho srdca 
(vianočné zamyslenie) 

 
Položili ste si už niekedy otázku: Čo 

bolo v mojom živote radostnou zvesťou?  

Ja osobne si spomínam na niekoľko 

takýchto situácií z môjho života. 

Jednou z nich bolo otvorenie obálky s 

výsledkom z prijímacích pohovorov na 

teológiu a do kňazského seminára: 

„Prijatý!“ V tej chvíli zo mňa opadlo 

všetko napätie, stres, ale aj neistota, že 

ako to bude ďalej. 

Ďalšou radostnou zvesťou bola 

chvíľa, keď mi bolo oznámené, že ma 

vysvätia za diakona a neskôr za kňaza. 

Bolo to niečo neopísateľné, ale zároveň 

nádherné.   

Radostná zvesť je 

teda správa, ktorá 

prináša do nášho 

života nové svetlo či 

nový rozmer.  

Tou pravou 

radostnou zvesťou sú 

však (nielen pre 

mňa) aj slová Biblie: „Nebojte sa. 

Zvestujem vám veľkú radosť, ktorá bude 

patriť všetkým ľuďom: Dnes sa vám v 

Dávidovom meste narodil Spasiteľ, 

Kristus Pán.“ (Lk 2, 10-11) 

Je to vrcholná zvesť, ktorá sa 

každoročne opakuje a znovu je pred 

nami. Uskutoční sa už o niekoľko dní, 

hodín. Boh prichádza na túto zem iba 

kvôli nám. Je to zjavenie Jeho lásky voči 

nám. 

Ale uvedomujeme si, čo 

spôsobuje v našom živote táto 

zvesť?  

Odpoveďou pre mňa sú slová proroka 

Izaiáša, ktoré budeme počuť aj počas 

modlitby Veľkého Povečeria: „Ľud, čo 

kráča vo tmách, uzrie veľké svetlo, nad 

tými, čo bývajú v krajine tieňa smrti, 

zažiari svetlo. Lebo chlapček sa nám 

narodil, daný nám je syn, na jeho pleci 

bude kniežatstvo 

a bude nazvaný: 

zázračný Radca, 

mocný Boh, večný 

Otec, Knieža 

pokoja. Jeho vláda 

bude veľká a pokoj 

bude bez konca na 

Dávidovom tróne 

a nad jeho kráľovstvom, aby ho upevnil 

a posilnil právom a spravodlivosťou 

odteraz až naveky.“ (Iz 9, 1.5-6) 

V mlčaní a tichu svätej noci sa narodil 

náš Spasiteľ, len anjeli ohlasovali túto 

nádhernú novinu. Svätá rodina, 

odstrčená ľahostajnosťou a neláskou 
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človečenstva, bola odkázaná sama na 

seba v tejto nesmierne ťažkej a zložitej 

situácii. Aj napriek tomuto, aj po vyše 

dvoch tisícročiach, zaznieva v našich 

chrámoch tá najkrajšia radostná zvesť: 

S nami je Boh, čujte to všetky národy!  

Ježiš Kristus je najväčším darom, aký 

kedy bol komu daný. Toto je dar, ktorý 

ľudstvo očakávalo celé tisícročia a bude 

zaň neprestajne vďačný nebeskému 

Otcovi až do konca vekov. 

Každá liturgická slávnosť liturgického 

roka nie je iba nejakou spomienkou na 

minulosť, ale v liturgii je prenesený 

nadčasový rozmer histórie vykúpenia. Aj 

do tohtoročných sviatkov narodenia 

Ježiša Krista prichádza skutočnosť 

prvých Vianoc.  

Keď prídeme k jasličkám v našich 

chrámoch, pripojíme sa k tým, ktorí 

prišli v Betleheme pokloniť sa 

Novonarodenému po výzve anjelských 

zborov. Prichádzame sa však nielen 

pokloniť, ale aj nanovo objaviť Božiu 

lásku a pokoj, ktoré sa naplno prejavujú 

v maličkom Dieťati. Prichádzame overiť 

si pravdivosť slov proroka Izaiáša.  

Tí, čo sa rozhodnú žiť v láske, radosti 

a nádeji, spoznajú v Dieťatku, ktoré sa 

rodí v Betleheme, svojho Boha 

a Spasiteľa, v srdciach sa v Jeho láske 

znovu narodia pre Boha a jeho vôľu. 

Lebo láska je darom týchto sviatkov, 

najväčšia láska nebeského Otca, z ktorej 

nám daroval svojho Syna, Ježiša Krista, 

aby nás vykúpil a dal nám zase nádej 

a istotu. 

Uvedomme si, že prežívame radostnú 

zvesť o Spasiteľovi, ktorý nás aj počas 

týchto Vianoc pozýva odhodiť našu 

tvrdohlavosť, pýchu, či urazenosť 

a prežívať pokoj, radosť, šťastie... Ani len 

netušíme, koľko radostnej zvesti potom 

vstúpi do vášho srdca a do srdca vašich 

blížnych! 

Preto Vás všetkých pozývam k tomu, 

aby sne si našli počas sviatkov Narodenia 

Ježiša Krista čas i priestor na stíšenie 

a zastavenie sa v našom uponáhľanom 

živote. Práve toto je čas zastaviť sa 

a zamerať sa veci, pocity a ľudí, na 

ktorých bežne zabúdame.  

Tak nedovoľme, aby sme sa naháňali 

iba za darčekmi a inými atrakciami počas 

týchto dní, ale v pokoji radšej uchopme 

radosť a lásku.  

 Nech aj samotné kúzlo a čaro 

tohtoročnej vianočnej radostnej zvesti 

oživí v každom z nás záujem a túžbu po 

Božom Slove, po Božom živote, aby tieto 

sviatky zmenšili vzdialenosť nášho srdca 

od Božej lásky. 
 

Christos raždajetsja! 

Slavite jeho! 

      

                       o. Miroslav 
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       Liturgický program 

  Sviatky Narodenia Ježiša Krista 
(25.12. – 31.12. 2023) 
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      Liturgický program 

        Sviatky Bohozjavenia Pána 

(01.01. – 07.01. 2024) 
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Liturgický program 

Liturgický program po Nedeli po Osvietení 

(08.01. - 14.01. 2024) 

 

 

Pondelok 

08.01. 

 

Náš prepodobný Juraj Chozebita 

06:30 sv. lit. (csl.)                                      † Štefan 

18:00 sv. lit. (slov.)       † František (panychída) 

Utorok 

09.01. 

 

Sv. mučeník Polyeukt 

06:30 sv. lit. (csl.)                † z rod. Rohaľovej... 

18:00 sv. lit. (slov.)       † Stanislav (panychída) 

Streda 

10.01. 

 

Náš otec svätý  Gregor,  

Nysský biskup 

 

06:30 sv. lit. (csl.)                                      

18:00 sv. lit. (slov.)             † Mária (panychída) 

Štvrtok 

11.01. 
Prepodobný otec Teodóz 

06:30 sv. lit. (csl.)       

18:00 sv. lit. (slov.)     † Štefan, Mária, Štefan... 

Piatok 

12.01. 

 

Sv. mučenica Tatiana 

 

    zdržanlivosť od mäsa 

06:30 sv. lit. (csl.)       * ružencové spoločenstvo 

18:00 sv. lit. (slov.)    * ružencové spoločenstvo 

Sobota 

13.01. 
Sobota po Osvietení  

 

07:00 sv. lit. (csl.)                † z ruž. spoločenstva  

18:00 sv. lit. (slov.)              

 

 
 

Nedeľa 

14.01. 

 

 
 

 

Nedeľa o Zachejovi 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

hl. 8. 

 

Zbierka: GTF Prešov 

a cirkevné školy 

 

 

07:30 sv. lit. (slov.)                        

09:00 sv. lit. (csl.)                         * za farnosť 

11:00 sv. lit. (slov.)                          

17:15  Večiereň 

18:00 sv. lit. (slov.)                



Farské zvesti  23/2023 
________________________________________________________________________________________ 

 

  9 

Sviatky Teofánie 

 (liturgicko-teologický pohľad na prežívanie sviatkov) 
 

Kresťania v prvých troch storočiach 

slávili Bohozjavenia Pána, ktorý v sebe 

obsahoval sviatok Narodenia Pána a aj 

Bohozjavenia. 
 

Narodenie Ježiša Krista 

(25. december) 

Kresťania chceli sláviť narodeniny 

svojho Pána a keďže nebol známy presný 

dátum jeho narodenín, vybrali si 25. 

december. Bol to deň, ktorý bol v Ríme 

oslavovaný ako deň zimného slnovratu. 

Keďže slnko od tohto dňa naberalo novú 

silu, bol tento deň vhodný 

na oslavu Kristovho 

narodenia, pretože Ježiš 

Kristus bol vo Svätom Písme 

označovaný ako „slnko 

spravodlivosti“ (Mal 4, 2)               

a „svetlo sveta“ (Jn 8, 12). 

Zavedenie  sviatku Narodenia Krista 

sa uskutočnilo v 4. storočí, presnejšie 

okolo roku 330. 

Zavedením sviatku Narodenia Ježiša 

Krista chcel rímsky ľud preukázať 

Ježišovi Kristovi božskú poctu v ten deň 

a na tom mieste, na ktorom sa 

preukazovala božská pocta slnku. Prvým 

motívom bolo osláviť Ježiša Krista ako 

víťaza nad pohanstvom a druhým bolo 

osláviť narodenie Ježiša Krista ako 

vteleného Boha.  
 

Zhromaždenie k presvätej 

Bohorodičke  

(26. december) 

Východná Cirkev si po veľkých 

sviatkoch spomína na  nasledujúci deň 

na osoby, ktoré zohrali významnú úlohu 

v udalostiach sláveného tajomstva. 

Už v prvých storočiach sa veriaci 

zhromažďovali na druhý deň po sviatku 

Narodenia Pána, aby sa poďakovali 

Panne Márii za jej syna Ježiša Krista.  

Zbor (Zhromaždenie) Presvätej 

Bohorodičky je 

vlastne sviatkom 

Kristovej rodiny. Pre 

rodinu a jej spolužitie 

je podstatné spoločné 

znášanie života, 

obetavosť, vnímavosť, 

empatia, vzájomná komunikácia a láska. 

Svätá rodina je vzorom ozajstnej 

kresťanskej rodiny. 

 

Sv. prvomučeník Štefan 

(27. december) 

Štefan bol grécky hovoriaci Žid. 

Podľa Skutkov apoštolov bol jedným 

z prvých diakonov. Plný Svätého Ducha 

a sily hlásal Božie slovo, ktoré 

potvrdzoval znameniami a zázrakmi. Bol 

nespravodlivo odsúdený veľradou 

a ukameňovaný. 
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Úcta sv. Štefana je najstaršia 

spomedzi všetkých mučeníkov. Nie je 

známy deň jeho smrti, ale keďže jeho 

úcta sa viaže k Narodeniu Pána, nakoľko 

ako prvý učeník mal veľmi blízky vzťah 

k Ježišovi Kristovi, Východ a aj Západ so 

začiatku slávili jeho pamiatku 26. 

decembra. Keď sa v 7. storočí na Východ 

ujal sviatok Zhromaždenie k Presvätej 

Bohorodičke, spomienka sv. Štefana sa 

začala sláviť 27. decembra. 

 

Obrezanie Pána 

(1. január) 

V Starom zákone bola obriezka 

ustanovená Bohom na znak zmluvy Pána 

s Abrahámom a jeho potomstvom 

(porov. Gn 17, 10-14). 

Ježišova obriezka je znakom jeho 

podriadenosti Zákonu; zároveň ho 

oprávňovala zúčastňovať sa na 

náboženskom kulte Izraela. Pri obriezke 

dostal meno Ježiš (Lk 2, 21).  

 

Sväté Bohozjavenie 

(6. január) 

Sviatok  Svätého Bohozjavenia 

Pána  patrí medzi najstaršie 

sviatky, keďže sa začal sláviť už 

koncom 2. storočia.  

Obsah sviatku možno 

vnímať v rôznych aspektoch: 

1. Zjavenie Trojice: Boh sa 

zjavuje ako spoločenstvo troch 

osôb (hypostáz), ako spoločenstvo lásky. 

2. Zjavenie Ježiša ako Bohočloveka, 

ktorý má dve prirodzenosti: božskú aj 

ľudskú. Ľudská sa zjavuje, keď sa ukázal 

ako človek, hlas z neba zase dosvedčuje, 

že je Boží syn, teda má božskú 

prirodzenosť. 

3. Ježišovo poníženie: Ježiš sa 

prijatím Jánovho krstu postavil medzi 

hriešnikov (hoci sám bol bez osobného 

hriechu) a ukazuje, že prijíma naše 

hriechy za svoje, že ich berie na seba. 

4. Krst: Ježiš sa pri krste ponára do 

vody. Voda bola predtým symbolom 

smrti, však Ježiš Kristus svojím 

ponorením do vody z nej urobil už nie 

nástroj či prostredie smrti, ale nástroj 

života. Ježišovo ponorenie a vynorenie 

bolo zároveň predobrazom a predzvesťou 

jeho smrti a vzkriesenia. 

5. Posvätenie vôd a celého kozmu: 

Ježiš svojím krstom posvätil vody 

Jordánu, preto aj my konáme posvätenie 

vody. Ježiš Kristus posvätil vody pri 

svojom vstupe do rieky Jordánu, my 

posvätením akoby nechávame Ježiša 

znovu vstupovať do vody, ktorá napája 

všetko živé.  

6. Zjavenie spásy pre ľudstvo: po 

krste v Jordáne začína Ježiš verejne 

účinkovať, začína zjavovať svoj plán 

záchrany pre ľudstvo. Týmto 

plánom spásy je prijatie hriechov 

sveta na seba, smrť na kríži 

a vzkriesenie, ktoré symbolizuje 

ponorenie a vynorenie sa z  Jordánu. 
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 Radosť od Dieťaťa z Betlehema 

 (úvahy dnešného človeka) 

 
Kdesi som čítal o istom švédskom 

filmovom režisérovi Bergmanovi, že bol 

veľmi nešťastným človekom. Radosť 

pociťoval iba vtedy, keď stretol človeka, 

ktorý bol viac nešťastný ako on. Keď ho 

nevedel nájsť, vytvoril si ho vo filme.  

V jeho filmoch je veľa ľudskej biedy. 

Je to veľký paradox – tešiť sa z biedy 

iného. Mať či prežívať radosť, keď je iný 

nešťastný alebo ubitý životom, či inými 

okolnosťami. To hraničí so zvrátenosťou.  

Človek však ide ešte ďalej. Hľadá 

spôsob, ako urobiť druhého nešťastným. 

Zveličuje jeho chyby, ba dokonca si 

vymýšľa prehrešky, ktoré podáva veľmi 

pravdivo. V kútiku duše sa 

raduje.  

Môže takýto človek priniesť 

do spoločnosti niečo 

pozitívne, keď hľadá 

negatíva, dokonca ich sám 

vyrába?. Akosi sa vynára 

otázka, prečo je toľko zloby v človeku. 

Z čoho pramení? Zdrojom zloby je 

pravdepodobne nenávisť.  

Kde sa vzala na svete nenávisť? Je to 

plod ľudskej zloby. So zlobou nemožno 

koketovať. Prináša to so sebou iba biedu 

a ďalšie nešťastie. O tom nás učia dejiny. 

Akákoľvek hodnota dosiahnutá cez zlobu 

nebola požehnávaná a nepriniesla ovocie. 

Koketovanie so zlobou prináša iba biedu. 

Môže prísť až tak ďaleko, že 

človek urobí to, čo nechcel. (porov. 

Herodes a Herodias, Mk 6, 17 – 29) 

Teda objektom našej radosti nemôže 

byť bieda iného. Nemôžeme sa tešiť 

z toho, že druhého pošliapeme, 

zoberieme mu česť. To nectí človeka ani 

kresťana. Človek je povolaný k láske, 

O čo krajšie je tešiť sa z úspechov 

druhého a so spájania síl v prospech 

dobra. Podávať pomocnú ruku a vidieť, 

ako človek vstáva, to je radosť. Využiť 

svoje schopnosti a podieľať sa na 

skrášľovaní života 

i prostredia, to je 

radosť.  

Kráčať vedľa seba 

smerom 

k absolútnemu Dobru, 

to je radosť. Aktívne sa 

podieľať na vzkriesení dobra, to je 

radosť. To však zažije iba človek 

s úprimným srdcom. Spomeňme si, 

koľko radosti prinieslo betlehemské dieťa 

tým, ktorí neboli skazení.  

Nepokazme si Vianoce, ale prežime 

ich v odhodlaní pre lásku a dobro. 

(prevzaté z internetu) 
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Najkrajší Štedrý večer 
(príbehy pre potešenie duše) 

 

Bolo to koncom 19. storočia, kedy    

14-ročný chlapec prišiel z vidieka do 

Prahy. Učil sa za čašníka. V zafajčenej 

malostranskej kaviarničke mal stráviť 

prvé Vianoce bez mamičky.  

V kaviarni bolo toho dňa len niekoľko 

„štamgastov“. Všetko starí mládenci, 

ktorí nemali nikoho, kto by ich pozval 

k stolu. A tak trávili tento deň tak ako 

ostatné - v kaviarni. A k tomu sa ešte 

posmievali tomu, že ostatní ľudia 

chystajú ryby a stromčeky - ale oni, ľudia 

rozumní... 

Učeň obsluhoval stále pomalšie. 

A chlapi zbadali, že si utiera oči od sĺz. 

„Urobíme mu Vianoce!“ rozhodol 

jeden z hostí.  

Požiadali hostinského o sviečky. 

Pripevnili ich na vešiak a zapálili. 

Rozsvietený vešiak mal pripomínať 

vianočný stromček. Niekto navrhol, že by 

mohli zaspievať koledy. Rozpačité hlasy 

„pivných strýkov“ sa pridávali jeden po 

druhom.  

Potom ešte niekto prišiel s nápadom, 

že by učeň mal dostať darček. Vyberali 

medzi sebou peniaze. A bol to vlastne 

najkrajší Štedrý večer.  

Ale pre koho? Pre toho chlapca, ktorý 

ho trávil prvýkrát sám v Prahe, ďaleko od 

svoje rodiny? Nie! Skôr pre tých „starších 

chlapcov“, ktorí si už roky nedokázali 

priznať, že i pre nich sa Ježiš Kristus 

narodil v Betleheme. 

 

֍  ֍  ֍  ֍ 
 

Aby sme boli stále šťastní 
 

Na štedrý deň malé dievčatko 

z rozvráteného manželstva nadšene volá 

pri rozžiarenom vianočnom stromčeku: 

„Mamka, ja by som veľmi chcela, aby 

Vianoce boli po celý rok!“  

„A prečo?,“ pýta sa jej mamka. 

Dievčatko odpovedá: „Pretože dnes je 

všetko inak; otec je iný, ty si taká dobrá, 

ľudia sa usmievajú. A zajtra: zasa bude 

smutno, plno nedorozumenia. Aj 

pozajtra, celý rok...!“ 

Je to veľká pravda! Ale Boh neprišiel 

na tento svet, nestal sa človekom, aby 

sme boli šťastní a spokojní len jeden deň 

v roku. Boh chce, aby sme boli šťastní 

stále – a naozaj. 


